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Amendement: Nieuw besluit over referendum als P5 voldoende geïnformeerd is

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
voordracht VD-67, ‘Beslissing op bezwaar inzake Referendumverzoek Stichting Windalarm’;

besluiten het ontwerpbesluit in de voordracht als volgt aan te passen:

• De deelbesluiten 1 tot en met 6 te vervangen door:
1. de beslissing op bezwaar op te schorten tot een tijdstip in het eerste kwartaal van 2023
nadat volledige informatie over de werking en effecten van de EU-noodverordening op een referendum
met P5 is gedeeld;
2. aan GS te verzoeken om P5 informatie te verstrekken over de werking en effecten van de EU
noodverordening op een referendum;
3. 65 te machtigen om namens P5 de bezwaarde te informeren over de opschorting van de beslissing
op bezwaar.

De Hoor- en Adviescommissie (HAC) heeft geoordeeld dat P5 op 23 mei 2022 ten onrechte hebben besloten
om de het referendumverzoek van de Stichting Windalarm af te wijzen. De HAC adviseert de bezwaren van de
stichting gegrond te verklaren en een nieuw besluit te nemen. Daarna is een nieuw feit naar voren gekomen:
de Europese noodverordening met betrekking tot duurzame energie.

We hebben als P5 namelijk op dit moment onvoldoende informatie over de werking en effecten van de
Europese noodverordening. De summiere informatie daarover kwam vlak voor commissievergadering naar PS
toe. Ondertussen hebben we zelf moeten lezen dat Europese milieu- en natuurorganisaties, waaronder de
European Environmental Bureau, bezwaar maken tegen het proces van de noodverordening en waarschuwen
dat dit juist voor nog meer vertraging van de noodzakelijke klimaattransities en Juridische onzekerheden voor
energieprojecten gaat zorgen, iets wat de provincie juist zegt te willen voorkomen.1

Alleen P5 mag een referendumverzoek naast zich neerleggen en beoordelen of er sprake is van andere
zwaarwegende belangen. Het is daarom cruciaal dat P5 eerst volledig en onafhankelijk worden geïnformeerd
over de inhoud en gevolgen van de noodverordening, voordat ze een goed afgewogen besluit kunnen maken
over het al dan niet toelaten van het referendumverzoek.

Ines Kostic Michel Klein Wilma van Andel Daniël van den Berg Süleyman Koyuncu
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Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, te
Haarlem, ter vaststelling van: “Beslissing op bezwaar referendumverzoek stichting
Windalarm fVD-67).”

Besluiten het ontwerpbesluit in de voordracht als volgt aan te passen:

De deelbesluiten 2 en 3 te vervangen door:

2. Het bezwaarschrift gegrond te verklaren;
3. Het besluit om geen referendum te houden over de verruimde regels met betrekking

tot windturbines te herroepen.

Toelichting:

De Hoor-en Adviescommissie adviseert om de bezwaren van bezwaarden gegrond te
verklaren en het bestreden besluit te herzien met een nieuw besluit met inachtneming van
het advies. De Hoor-en Adviescommissie heeft de argumentatie van ‘spoedeisendheid’ om
tot afwijzing over te gaan niet ontvankelijk verklaart.

Het huidige ontwerpbesluit stelt echter voor om het bezwaarschrift alsnog ongegrond te
verklaren en de verruimde regels met betrekking tot windturbines niet te herroepen.

Een referendumverordening is geen politiek instrument en referendumverzoeken moeten
wat ons betreft, mits ze aan de voorwaarden voldoen, ingewilligd worden. Daarom stellen
we overeenkomstig het HAC-advies voor om het bezwaarschrift alsnog gegrond te verklaren,

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Ro cuaf.
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Amendement: Honoreer het advies van de HAC

Daniël van den Berg
3A21 Noord-Holland
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Amendement: Geheim altijd met datum

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
voordracht VD-61, ‘Actualisatie geheimhoudingenlijst PS’;

besluiten het ontwerpbesluit in de voordracht als volgt aan te passen:

- besluit 2 te laten vervallen
- besluit toe te voegen met de tekst:

o van de regels “2018-03”, “2007-06”, “2015-04”, “2012-12”, “2010-9”, “2009-10”, “2009-1”
de tekst “In 2028 opnieuw bezien.”
te vervangen door “31-12-2028”

o van de regel “2009-13” de tekst “In 2035 opnieuw bezien.” te vervangen door “31-12-2028”

Toelichting
Als provincie hebben we de regel zo min mogelijk geheim te houden. De Wet Open Overheid geeft aan dat er
ook meer in openbaarheid gewerkt moet worden. De huidige regeling dat geheimhouding afloopt op een
bepaalde datum, en voor die tijd bewust verlengt moet worden, is een prima regeling.

Vandaar dat besluit 2 geschrapt wordt met dit amendement en dat de ‘rode’ regels geheimhouding krijgen met
een datum eind 2028.

Fabian Zoon Grethe van Geffen
Partij voor de Dieren Namens Noord-Hollanders
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Motie Vreemd aan de Orde van de Dag:

Vlaggen op 10 december

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 19 december 2022.

Constaterende dat:
- Wereldwijd mensenrechten onder druk staan;
- Ook in Nederland mensenrechten niet altijd een vanzelfsprekendheid zijn, waarbij onder andere
te denken valt aan;

- de toeslagenaffaire;
- minderjarige vluchtelingen die tussen volwassenen in de opvang worden geplaatst;
- geen gelijke rechten voor transpersonen ten opzichte van niet transpersonen; en
- de oproepen die in onze maatschappij klinken om het demonstratierecht in te
perken.

- 10 december de Internationale Dag voor de Rechten van mens is;
- Op 10 december 2020 de Mensenrechtenvlag is gelanceerd door discriminatie.nl;
- Meer dan 70 gemeenten na oproep van discriminatie.nl op 10 december de Mensenrechtenvlag al

uithangen.

Overwegende dat:

- De Mensenrechtenvlag een symbool is voor gelijkwaardigheid van ieder mens op deze aarde;

- Ondanks onderlinge verschillen, alle mensen bestaan uit DNA;

- De vorm van een DNA-streng het uitgangspunt van die vlag is, gecombineerd met de kleuren van de

aarde (groen), de lucht (blauw) en de zon (geel);

- De vlag niet de nadruk legt op onze verschillen, maar vooral op wat wij met elkaar gemeen hebben,

wat wij delen en wat ons verbindt; en
- Wij ook binnen de Provincie voor alle inwoners en medewerkers, ook als doel moeten hebben

mensen te verbinden en verschillen te overbruggen.

Spreekt uit dat:
- Niet alleen gemeenten, maar ook provincies de onderschrijving en noodzaak van het naleven

en veiligstellen van de mensenrechten kunnen tonen door middel van het jaarlijks uithangen
van de Mensenrechtenvlag op de Internationale Dag voor de Rechten van de Mens, te weten
10 december.

Verzoekt het college:
- Over te gaan tot de aanschaf van de Mensenrechtenvlag; en
- De Mensenrechtenvlag jaarlijks op 10 december, de Internationale Dag voor de Rechten van

de Mens, uit te hangen en onderdeel te maken van het vlaggenprotocol van de Provincie
Noord-Holland.

En gaat over tot de orde van de dag.

GroenLinks D66 Partij voor de Dieren Partij van de Arbeid Partij van de Ouderen
Ruchama Bwefar Emre Kanik Ines Kosti Jorrit Carton Wil van Soest
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Ondersteuning “warme kamers” in Noord-Holland

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022,

constaterende dat:

• de energieprijzen sterk zijn gestegen en een verdubbeling of zelfs verdriedubbeling van het
maandelijkse voorschot geen uitzondering is;

• met name mensen die in een slecht geïsoleerd (huur)huis wonen, komen voor enorme
kosten komen te staan;

• veel inwoners met een laag inkomen, maar ook veel studenten, de verwarming niet
aanzetten uit angst voor de energierekening en daardoor letterlijk in de kou komen te zitten;

• allerlei organisaties zoals bibliotheken, sportkantines, kerken, en ook het Leger des Heils (dat
het project Warme Kamers is gestart) hun deuren hebben geopend om een warme plek, een
kop koffie, een maaltijd en vaak ook de mogelijkheid tot een warme douche te bieden aan
iedereen die dat nodig heeft;

overwegende dat:

• nu de winter is begonnen, er dringend behoefte is aan nog meer van dergelijke plekken;

• er in steden en dorpen nog de nodige plekken te vinden zijn die mogelijk als warme kamer
kunnen dienen,

• de organisaties die deze plekken beheren extra kosten maken omdat zijn ook hun
energierekening moeten betalen;

• de provincie een rol kan spelen bij het stimuleren dat er in de hele provincie door
maatschappelijke organisaties “warme kamers” worden gerealiseerd;

• de provincie Noord-Holland ook naar aanleiding van motie 2020-M41 gekozen heeft om de
sociale infrastructuur te ondersteunen;

• in de provincie Friesland op 9-11-2022 een motie is aangenomen waarin aan GS gevraagd
wordt 50.000 euro beschikbaar te stellen voor meer warme plekken in de provincie, en de
provincie Zuid-Holland een ruimte in het provinciehuis beschikbaar heeft gesteld als Warme
Kamer, waarvan de Organisatie in handen is gelegd van het Leger des Heils);

verzoeken GS:

• 75.000 euro beschikbaar te stellen ten behoeve van de ondersteuning van organisaties die
een warme kamer willen realiseren, o.a. ter (gedeeltelijke) compensatie van de extra kosten;

• met organisaties die betrokken zijn bij dit soort initiatieven, zoals Dorpswerk Noord-Holland,
het Leger des Heils en sportorganisaties in overleg te treden over de beste manier om deze
ondersteuning te bieden;

• deze uitgaven te dekken uit het restant budget uit het “Noodfonds sociale infrastructuur”
(motie 41);

• gemeenten in Noord-Holland te vragen in de verschillende kernen warme kamers mogelijk te
maken, bijvoorbeeld door maatschappelijk vastgoed open te stellen,

en gaan over tot de orde van de dag.

Michel Klein Dennis Heijnen Annde Groot Grette van Geffen
ChristenUnie CDA Namens Noord-Hollanders.sP
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Motie borgen dat 50% reductie kankerverwekkende PAK’s over het hele Tata-terrein onafhankelijk
wordt gemeten

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van motie vreemd aan de orde van de dag ‘borgen dat 50% reductie kankerverwekkende PAK’S over
het hele Tata-terrein onafhankelijk wordt gemeten’;

constaterende dat:

- Tata Steel een van de grootste bronnen is van uitstoot van C02, stikstof en Zeer
Zorgwekkende Stoffen (ZZS);

- het verouderde (50 jaar) en verouderde onderdeel Kooksgasfabriek 2 (KGF2) daar een
belangrijke bijdrage aan levert;

- de OD en RIVM bevestigen dat het aannemelijk is dat de KGF2 fabriek het meeste bijdraagt
aan uitstoot van kankerverwekkende PAK’s met een gezondheidsrisico op lokaal niveau;’

- onlangs bij metingen bij KGF2 bleek dat de fabriek milieunormen overschrijdt en te veel
kankerverwekkende PAK’s uitstoot;23

overwegende dat:

- Tata Steel in haar Roadmap Plus de belofte heeft gedaan van 50% reductie (t.o.v. 2019) van
de emissie van kankerverwekkende PAK’s, voor het hele terrein, in het eerste kwartaal van
2022;

- Tata Steel deze reductie ook heeft opgenomen in haar wettelijk verplichte Vermijdings- en
Reductieprogramma en in haar brief d.d. 4 oktober 2021 aan staatssecretaris l&W over de
uitvoering van de Roadmap Plus-maatregelen5 en in haar Groen staal plan;6

- Tata Steel zowel op haar website7 als in de media89 beweert dat zij deze 50% reductie heeft
gerealiseerd;

- deze bewering door niemand is geverifieerd, ook niet door de provincie Noord-Holland,
zijnde het Bevoegd gezag;

- tegelijkertijd in het recente RIVM-depositieonderzoek limond1° nog steeds geen meetbare
verbetering te zien is in de afname van PAK’s;

- het belangrijk is zoveel mogelijk te verifiëren ofTata Steel haar ambities nakomt, aangezien
dit de eerste grote testcase is over de vraag of het bedrijf is te vertrouwen in haar beloftes in
haar route naar schoner produceren;

- er vooral grote zorgen zijn als het gaat om PAK’s bij KGF2, komende uit diffuse bronnen;

Onderzoek naar de herkomst van neergedaald stof en stoffen in de lucht in de limondreeio (rivm.nhl
2 Polycyclische Aromatische Koolwaterstoffen (PAKs) 1 RIVM

Onderzoek uitstoot Kooksgasfabriek reden voor waarschuwing en nader onderzoek - Omgevinesdienst Noordzeekanaalgebied )odnzkg.nlj
Roadmap Plus 1 Tatasteel Omgeving
brief-van-tata-steel-roadmap-plus.pdf (overheid.nl)

6 Factsheet Groen staal in schone omgeving 2303202201.pdf jtatasteel.nlj
RIVM-rapport over depositie in de limond 1 Tatasteel Omgeving
Tata Steel-uitstoot in omgeving laatste twee jaar onveranderd: nog steeds te veel lood en pakt Noordhollands Dagblad
RIVM-rapport over depoultie in de limond 1 Tatasteel Omgeving

° Depositie onderzoek limond voorjaar 2022. Monstername en analyse van PAK en metalen in neergedaald stof in de limondregio 1 RIVM
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Motie Tata Steel: versnel afronden onderzoek intrekken vergunning kankerverwekkende
onderdelen Tata

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van motie vreemd aan de orde van de dag ‘Tata Steel: versnel afronden onderzoek intrekken
vergunning kankerverwekkende onderdelen Tata’;

constaterende dat:
- de provincie inmiddels een derde Last onder dwangsom (Lod) heeft opgelegd voor het

uitstoten van rauwe kooks bij de kooksgasfabrieken op het terrein van Tata Steel;
- omwonenden al zeker sinds 2017 melding maken van rauwe kooks bij de omgevingsdienst,

maar de omgevingsdienst pas in 2020 besloot toch te handhaven na een uitspraak van de
onafhankelijke Hoor- en Adviescommissie;

- het optreden van rauwe kooks zorgt voor luchtverontreiniging met Zeer Zorgwekkende
Stoffen (ZZS) en gezondheidsrisico’s;

overwegende dat:
- de provincie nu onderzoekt of intrekken van de vergunning voor bijvoorbeeld de

Kooksgasfabriek 2 (KGF2) mogelijk is;
- de provincie dit onderzoek ‘niet eerder dan in de tweede helft 2023’ denkt af te ronden;
- onderzoek veel sneller kan verlopen, bijvoorbeeld wanneer de provincie de situatie als een

crisis beschouwt en de beste juristen benadert om de juridische vraagstelling binnen een af
te spreken termijn te beantwoorden;

- het versnellen van onderzoek ook moet, vanwege grote gezondheidsrisico’s en omdat er al
jarenlang weinig verbetering zichtbaar is;

- de maat een keer vol is;

gehoord de discussie,

verzoeken het college van Gedeputeerde Staten:

- het onderzoek naar de mogelijkheden om de vergunning voor in ieder geval de KGF2 in te
trekken, te versnellen en af te ronden in het eerste kwartaal van 2023;

en gaan over tot de orde van de dag.

fles Kostic Süleyman Koyuncu Anna de Groot Wil van Soest
Partij voor de Dieren DENK SP PvdO
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Motie: ondersteuning verenigingsiocaties

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 19 december 2022;

Constaterende dat:

- Verenigingsiocaties, zoals sportkantines, buurthuizen en culturele centra in Noord-Holland
door de stijgende energieprijzen in de problemen dreigen te komen.

- De urgentie hoog is dat, ondanks de extra maatregelen, 88 procent van de besturen van
sportclubs zich zorgen maken over de stijgende kosten en 59 procent denkt dat leden nu of
in de toekomst het lidmaatschap niet meer kunnen betalen’.

- Het kabinet niet met ondersteuning komt voor amateursportverenigingen die door de hoge
energieprijzen in de problemen zitten2.

Overwegende dat:

- De provincie het verenigingsleven belangrijk vindt en middelen ter beschikking stelt om dat
te ondersteunen.

- Voor grote groepen mensen het dorpsleven een belangrijk onderdeel is van de Noord-
Hollandse cultuur.

- Sport en cultuur van groot belang zijn voor de Noord-Hollander.
- De steun uit het economisch herstel- en duurzaamheidsfonds geen oplossing biedt voor de

acute problemen waar verenigingen of stichtingen nu mee te maken hebben en er zelfs
(sport)verenigingen dreigen te stoppen of hun activiteiten tijdelijk staken.

- Verenigingen tot op heden, ondanks aandringen vanuit verschillende kanten, bot heeft
gevangen bij het verantwoordelijke ministerie.

Verzoeken GS:

- Het Rijk te bewegen haar rol te nemen bij de steun aan verschillende verenigingen, zoals
verenigingen met eigen kantines, lichtmasten, of een eigen sporthal, verenigingen die
gebruik maken van sporthallen en de kosten krijgen doorbelast, cultuurverenigingen en
verenigingen die gebruik maken van dorpshuizen.

En gaan over tot de orde van de dag.

‘https://nos.n l/artikel/245 2762-mi nister-bezorgd-over-energiekosten-sportclubs-we-moeten-het-samen-doen
2 https://nos.nl/artikel/2454329-kabinet-tast-niet-dieper-in-de-buidel-voor-sportverenigingen-in-nood

NOORD-HOLLAND
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Motie: 3 miljoen voor verenigingslocaties

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 19 december 2022;

Constaterende dat:

- Verenigingslocaties, zoals sportkantines, buurthuizen en culturele centra in Noord-Holland
door de stijgende energieprijzen in de problemen dreigen te komen.

- De urgentie hoog is dat, ondanks de extra maatregelen, 88 procent van de besturen van
sportclubs zich zorgen maken over de stijgende kosten en 59 procent denkt dat leden nu of
in de toekomst het lidmaatschap niet meer kunnen betalen1.

- Het kabinet niet met ondersteuning komt voor amateursportverenigingen die door de hoge
energieprijzen in de problemen zitten2.

- De provincie middels het economisch herstel- en duurzaamheidsfonds inzet op lange termijn
ondersteuning in de verduurzaming van maatschappelijk vastgoed, zoals sportkantines,
dorpshuizen en culturele instellingen.

Overwegende dat:

- De provincie het verenigingsleven belangrijk vindt en middelen ter beschikking stelt om dat
te ondersteunen.

- Voor grote groepen mensen het dorpsleven een belangrijk onderdeel is van de Noord-
Hollandse cultuur.

- Sport en cultuur van groot belang zijn voor de Noord-Hollander.
- De steun uit het economisch herstel- en duurzaamheidsfonds geen oplossing biedt voor de

acute problemen waar verenigingen of stichtingen nu mee te maken hebben en er zelfs
(sport)verenigingen dreigen te stoppen of hun activiteiten tijdelijk staken.

- Verenigingen tot op heden, ondanks aandringen vanuit verschillende kanten, bot heeft
gevangen bij het verantwoordelijke ministerie.

Verzoeken GS:

- Te onderzoeken of de provinciale bijdrage aan de acute nood van verenigingen met eigen
kantines, lichtmasten, of een eigen sporthal, verenigingen die gebruik maken van sporthallen
en de kosten krijgen doorbelast, cultuurverenigingen en verenigingen die gebruik maken van
dorpshuizen substantieel verhoogd kan worden tot maximaal 3 miljoen euro.

2 https://nos.nl/artikel/2454329-kabinet-tast-niet-dieper-in-de-buidel-voor-sportverenigingen-in-nood

NOORD-HOLLAND
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- Deze bijdrage bij voorkeur te dekken uit het provinciale economisch herstel- en
duurzaam he id sfonds.

En gaan over tot de orde van de dag.

CDA ChristenUnie

Dennis Heijnen Michel Klein
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Motie reclameafspraken aanpassen aan provinciaal duurzaamheidsbeleid

De Provinciale Staten in vergadering bijeen op 19 december 2022

Constaterende dat:

- Reclamecampagnes bedoeld zijn om het gedrag van personen te veranderen;
- Reclamecampagnes voor het eten van vlees en het gebruik van fossiele brandstoffen een

gedragswijziging te weeg probeert te brengen die niet rijmt met de uitgesproken
duurzaamheidsdoelen van de provincie Noord-Holland;

- twee significante factoren in de klimaatcrisis het eten van vlees- en visproducten en het
reizen met behulp van fossiele brandstoffen betreft;

- het weren van voor de maatschappij schadelijke reclames niet vreemd is voor de overheid
gebaseerd op het verbod op tabaksreclames;

- Amsterdam, Den Haag, Leiden, Enschede, Haarlem en Utrecht inmiddels ook een streep door
fossiele reclame zetten en meer steden volgen; 1

- Haarlem onlangs heeft besloten te stoppen met reclame voor vlees in de openbare ruimte2
en andere gemeente gaan hetzelfde te doen.3

Overwegende dat:

- het weren van reclame voor vlees, vis en fossiele producten past bij het beleid van de
Provincie. De provincie heeft op deze onderdelen immers de keuze gemaakt voor een
duurzame toekomst. Zo wil de Provincie volgens de voedselvisie duurzaam voedsel bij de
consument stimuleren4 onder meer omdat de impact van plantaardige producten vele malen
lager is dan die van dierlijke producten, zoals vlees en zuivel;

- in het Perspectief Mobiliteit5 is de transitie naar een duurzame toekomst de leidraad van
Noord-Holland. Het biedt een overzicht van de inzet van de provincie Noord-Holland op
mobiliteit, in relatie tot grote opgaven als bereikbaarheid, verstedelijking, leefbaarheid,
gezondheid, klimaatverandering en energietransitie. Resulterend in de Provinciale inzet tot
het verduurzamen van de mobiliteit door het stimuleren om meer voertuigen op schone,
niet-fossiele brandstoffen te laten voortbewegen om de C02-uitstoot (en andere emissies)
fors te verlagen.

- Uit antwoorden op schriftelijke vragen van de PvdA6 blijkt dat de provincie een contract
heeft met een bedrijf dat adverteert in de openbare ruimte. Het betreft de exploitant van de
bushaltevoorzieningen / abri’s (OEN) die voor de provincie Noord-Holland het beheer en

Al 6 steden voor ban op fossiele reclame - Reclame Fossielvrij lverbiedfossielereclame.nl)
2 Haarlem wil geen vleesreclames meer in de openbare ruimte lnos.nl)

Linkse partijen willen in meer steden een verbod op vleesreclame trouw.nl)
Voedselvisie - Provincie Noord-Holland
https://wwwnoord-holland.nl/Onderwerpen/Verkeer vervoer/Mobiliteit/Zie ook/Perspectief Mobiliteit.pdf

Schriftelijke vragen 93-2022, Document NoordHolland - Beantwoorde schriftelijke vragen nr. 93-2022 van dhr. Muurlink (PvdAj over
Noord-Holland Vrij van fossiele en vleesreclames.pdf- iBabs RIS (bestuurlijkeinformatie.nl)
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Motie vreemd aan de orde van de dag

Verdeling van de op te vangen asielzoekers over de provincies

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022

Constaterende dat:

- In de Memorie van Toelichting van de Asielwet wordt geschreven dat de verdeling
van de op te vangen asielzoekers per provincie bepaald wordt op basis van de
inwoners aantallen van de verschillende provincies.

- Dit betekent dat provincies met een hogere bevolkingsdichtheid meer asielszoekers
moeten gaan huisvesten dan provincies met een lagere bevolkingsdichtheid.

Overwegende dat:

- De provincie Noord-Holland tot de dichtstbevolkte provincies van Nederland hoort
- De provincie Noord-Holland dus procentueel meer asielzoekers zal moeten gaan

opvangen dan minder dichtbevolkte provincies
- De provincie Noord-Holland op dit moment al kampt met zeer hoge druk op de

woningmarkt.
- Een hoog percentage asielzoekers een extra druk op de woningmarkt zal brengen.

Verzoekt Gedeputeerde Staten:

Met het Rijk in gesprek te gaan om te proberen te komen tot een verdeelsleutel waarbij
rekening gehouden wordt met de bevolkingsdichtheid en de druk op de woningmarkt

En gaat over tot de orde van de dag

H. Kaamer van Hoegee

WD Noord-Holland
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Christen
Unie

Noord Holland

Motie: Legalisatie PAS-melders

LL aa

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter
bespreking van de actualiteit opkoop stikstof door Schiphol

Constaterende dat:

- Nederland sinds 29 mei 2019 in een stikstof crisis verkeert en deze crisis veel
sectoren treft,

- In Noord-Holland vele ondernemers (zowel uit landbouw als andere bedrijfstakken)
ten tijde van de PAS niet vergunningsplichtig waren, maar door de uitspraak van 29
mei 2019 nog steeds in grote onzekerheid verkeren, waarbij vaststaat dat deze
ondernemers te goeder trouw hebben gehandeld.

- Het legaliseren van PAS-melders door de minister van LNV in 2019 al nadrukkelijk is
toegezegd maar nog steeds niet is uitgevoerd.

- Stikstofruimte die vrijkomt wel wordt ingezet voor Schiphol, woningbouw en
infrastructuur maar niet voor het legaliseren van de PAS-melders.

Overwegende dat:

- Het (langdurig) uitblijven van de legalisatie nog steeds grote onzekerheid voor een
grote groep ondernemers veroorzaakt.

- Deze onzekerheid nog steeds ervoor zorgt dat deze ondernemers niet verder kunnen
bouwen aan hun bedrijf, vooral in die situaties dat er bancaire financiering
noodzakelijk is.

- Hiermee nog steeds een ongewenste rem wordt gezet op innovatie van bedrijven en
er niet geïnvesteerd kan worden in de toekomst (bijdrage verlaging
sti kstofdepositie).

- De onzekerheid nog steeds toeneemt doordat ondernemers niet worden
meegenomen in de communicatie omtrent het proces van legaliseren.

- Het onverantwoord is om deze schrijnende situatie nog langer te laten bestaan.
- Het in het kader van een betrouwbare overheid past om toezeggingen na te komen.

Verzoeken GS:

- Er bij het kabinet op aan te dringen met spoed te voorzien in een noodwet die in
ieder geval voorziet in het legaliseren van de PAS-melders.

NOORD-HOLLAND

En gaan over tot de orde van de dag.



CDA CU
Dennis Heijnen Michel Klein
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St.tfrictie Noord-Hoflond

Motie Los echte knelpunten versnelling aanpak klimaat- en biodiversÏteïtscrisis op

Provînciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
voordracht VD-67, ‘Beslissing op bezwaar inzake Referendumverzoek Stichting Windalarm’;

constaterende dat:

- P5 heeft erkend dat er sprake is van een klimaat- en biodiversiteitscrisis die we in samenhang
moeten aanpakken en waar meer provinciale aandacht voor nodig is;

- deze maand bij de VN-conferentie voor Biodiversiteit nogmaal5 werd benadrukt dat we zonder
effectief natuurbeleid ook de klimaatcrisis niet kunnen oplossen en dat er geen tijd meer te
verliezen j;1234S

- de energietransitie daarom volgens wetenschappelijk consensus zoveel mogelijk natuurinclusief
moet gebeuren;

- de provincie het referendumverzoek van Stichting Windalarm wil afwijzen omdat het volgens haar
tot vertraging van windprojecten zou leiden en daarmee klimaatdoelen in gevaar zou brengen;

overwegende dat,

- de provincie zich op een noodverordening van de EU beroept om het referendumverzoek af te
wijzen;

- deze noodverordening, zonder instemming van het Europees Parlement, de bescherming van
natuur lijkt te verzwakken in de hoop energieprojecten te versnellen, tegen wetenschappelijk
advies in;

- Europese milieu- en natuurorganisaties, waaronder de European Environmental Bureau, daarom
bezwaar maken tegen het proces van de noodverordening en waarschuwen dat deze juist méér
(Juridische) onzekerheid voor energieprojecten oplevert en meet vertraging van de noodzakelijke
klimaattransities;6

- de Ëuropese milieu- en natuurorganisaties een oproep doen aan overheden om in te zetten op
win-win oplossingen van natuurinclusieve energietransitie, het beter betrekken van burgers en in
te zetten op oplossen van huidige knelpunten op administratief en capaciteit-gebied;- we weten (en insprekers in laatste commissievergadering hebben dat bevestigd) dat duurzame
energieprojecten nu al vertraagd zijn (vergunningslening zou een jaar duren, maar duurt nu soms
twee jaar), door onder andere gebrek aan capaciteit en goede begeleiding bij overheden;

- als de provincie zich zorgen maakt om vertraging en halen van klimaatdoelen, ze dus meer dient
te doen aan de bron van de oorzaken van de al bestaande vertraging;

gehoord de discussie,

verzoeken 65:

- de uitrol van natuurinclusieve hernieuwbare energie te versnellen, door de bronnen van al
bestaande vertraging aan te pakken;

‘https:/Jwww.pÖl nh/blogs/vn-conferentie-voor biodiverste:t-van-start
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3 hftps/Iwww.wwt.nI/wat-we.doen/ctueeI/neuw/biod ver teitstop-mntreaI-natuurcedderi
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- daarvoor bijvoorbeeld te verkennen hoe de provincie zich kan inzetten voor investeringen in meer
capaciteit in uitvoering van beoordelingen van aanvragen op alle niveaus. Daarnaast het oplossen
van administratieve knelpunten te verkennen en te kijken naar de mogelijkheden om bijvoorbeeld
de digitalisering van procedures te bevorderen en onestop-shops voor projectaanvragers op te
zetten;

- een plan uit te werken om meet te doen om sociale weerstand tegen nieuwe natuurinclusieve
hernieuwbare energieprojecten te verminderen, door bijvoorbeeld de communicatie over de
urgentie van de klimaat- en biodiversiteitscrisis te verbeteren, door burgers beter te betrekken,
door burgers te laten profiteren van de transities en meet in te zetten op oplossingen van
onderop;

- de conclusies daarover het liefst begin maart en anders zo snel mogelijk per brief te sturen naar
P5;

en gaan over tot de orde van de dag.

Ines Kostic Süleyman Koyuncu Rine brVWil van Soest
Partij voor de Dieren DENK PvdO



i %(2o It Z-2cfl 1

0:::z tÏ:
Statenftacts Nccrd-HolInd

Motie Versnel win-win oplossingen voor klimaat- en biodiversiteitscrisis

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
voordracht VD-67, ‘Beslissing op bezwaar inzake Referendu mverzoek Stichting Windalarm’;

constaterende dat:

- P5 heeft erkend dat er sprake is van een klimaat- en biodiversiteitscrisis die we in samenhang
moeten aanpakken en waar meer provinciale aandacht voor nodig is;

- deze maand bij de VNconferentie voor Biodiversiteit nogmaals werd benadrukt dat we zonder
effectief natuurbeleid ook de klimaatcrisis niet kunnen oplossen en dat er geen tijd meer te
verliezen is;’2345

- de energietransitie daarom volgens wetenschappelijk consensus zoveel mogelijk natuurinclusief
moet gebeuren;

- een van de hoofdtaken van de provincie bescherming en versterking van natuur is;

- de Omgevingsvisie schrijft over een zoveel mogelijk natuurinclusieve inrichting van de provincie;

overwegende dat:

- de provincie zich op een mogelijke noodverordening van de EU beroept om het
referendumverzoek af te wijzen;

- deze noodverordening de bescherming van natuur lijkt te verzwakken in de hoop
energieprojecten te versnellen, tegen wetenschappelijk advies in;

- Europese milieu- en natuurorganisaties, waaronder de European Environmental Bureau, daarom
bezwaar maken tegen het proces van de noodverordening;6

- deze Europese milieu- en natuurorganisaties een oproep doen aan overheden om meer in te
zetten op win-win oplossingen die niet ten koste gaan van ecologie, maar de energietransitie
bevorderen én onze ecosystemen juist beschermen;

verzoeken GS:

- zich op alle niveaus maximaal in te zetten (en duidelijker uit te spreken) voor versnelling van win
winoplossingen voor natuurinclusieve energietransitie, en daarvoor binnen provinciale
mogelijkheden verdere stappen te verkennen;

- hierover voor de zomer van 2023 aan PS te rapporteren;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostk Süleyman Koyuncu Wil van Soest
Partii voer de Dieren DENK

‘https.//www.pblnh/blag/vn-confet4ntie voor-bkdiverstteit-van-start
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Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, te
Haarlem, ter vaststelling van: “Beslissing op bezwaar referendumverzoek stichting
Windalarm fVD-67).”

Constaterende dat:
• Het energienet in Noord-Holland vol is en er in toenemende mate netcongestie

optreedt;
• Windturbines moeilijk aangesloten kunnen worden op het net, vanwege deze

netcongestie;

Overwegende dat:
• Het technisch onmogelijk is om de komende jaren windturbines op het net aan te

sluiten;
• Windturbjnes pas weer in 2027-2030 aangesloten kunnen worden;
• Een referendum geen belemmering is voor de aanleg van windturbines, gezien de

technische beperkingen die realisatie op korte termijn belemmeren;
• Spoedeisendheid niet van toepassing is op het referendumverzoek over de

afstandsnormen voor windturbines;

Roept Provinciale Staten op:
• Het argument van spoedeisendheid niet langer van toepassing te laten zijn op het

referendumverzoek van stichting Windalarm, vanwege de technische beperkingen
voor de aanleg van windturbines op korte termijn;

•

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Daniël van den Berg
IA21 Nnnrd-Hollind.

Motie: Herziening spoedeisendheid windturbines in energietransitie
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PARTtJ VOOR DE VRIJHEID

Motie: Ontkoppel de noodverordening en het referendum

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, te
Haarlem, ter vaststelling van: “Beslissing op bezwaar referendumverzoek stichting
Windalarm (VD-67).”

Constaterende dat:
• Onder deze noodverorden Ing projecten van hernieuwbare energie automatisch van

“overstijgend publiek belang” zijn;
• Bouwprojecten onder deze noodverordening anderhalf jaar lang minder streng

beoordeeld worden op basis van de Wet natuurbescherming;

Overwegende dat:
• De samenhang tussen de afstandsgrens voor windturbines en de noodverordening

van de Europese commissie niet is aangetoond;
• Het onvoldoende is aangetoond dat windturbines onmisbaar zijn voor de

energietransitie;
• Er in de periode tot aan het referendum windturbines geplaatst kunnen worden met

inachtneming van de afstandsnormen;
• Vanwege de netcongestie windturbines pas in de periode 2027-2030 aangesloten

kunnen worden op het net;
•

Roept Provinciale Staten op:
• Het referendumverzoek los te koppelen van de noodverordening van de

Europese commissie;
• Een besluit te nemen over het referendumverzoek los van de argumentatie met

betrekking tot de noodverordening van de Europese commissie;
•

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Daniël van den Berg llse Bezaan
JA21 Noordjoltand PW
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Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, te
Haarlem, ter vaststelling van: “Beslissing op bezwaar referendumverzoek stichting
Windalarm (VD-67).”

Constaterende dat:
• De Hoor-en Adviescommissie heeft besloten om het argument van spoedeisendheid

om het referendumverzoek af te wijzen niet ontvankelijk heeft verklaard;
• De Hoor-en Adviescommissie adviseert om de bezwaren van bezwaarden gegrond te

verklaren en het bestreden besluit te herzien met een nieuw besluit met
inachtneming van het advies;

• Het ontwerpbesluit voorstelt om het besluit om geen referendum te houden niet te
herroepen;

• Het ontwerpbesluit voorstelt om de motivering om het referendumverzoek af te
wijzen aan te vullen naar aanleiding van de Noodverordening van de Europese
Commissie inzake de versnelling van de inzet van hernieuwbare energie;

Overwegende dat:
• De Hoor-en Adviescommissie een duidelijk advies heeft gegeven en het

ontwerpbesluit het college oproept om daar namens Provinciale Staten tegen in
verweer te gaan;

• We willen voorkomen dat de Hoor-en Adviescommissie na vaststelling van dit
ontwerpbesluit wederom tot een advies komt om het besluit te herzien

Roept Provinciale Staten op:
• Voor vaststelling van het ontwerpbesluit een advies te vragen aan de Hoor-en

Adviescommissie aangaande houdbaarheid van de motivering omtrent de
Noodverordening van de Europese Commissie;

en gaan over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Daniël van den Berg
JA21 Noord-Hol1ard

Motie: Betrek HAC voor definitieve besluitvorming



VERWORPEN

Partij

Ç1? van
Ouderen

Provinciale Staten van Provincie Noord-Holland bijeen op 19 december

Motie: Het belang van referenda in een goed werkende democratie

Constaterende, dat:

Er een verzoek is gedaan voor het houden van een referendum over het plaatsen van
windmolens op land in de provincie Noord-Holland.
De P5 verwijzen naar artikel 5.2.n
De Hoor en Advies commissie terecht opmerken dat verwijzen naar dit artikel geen gegronde
of rechtvaardig argument is om geen referendum te kunnen houden

Overwegende, dat:

* Wij hier in de provinciale staten er zijn voor de inwoners van Noord-Holland
Burgers die die hun stem willen laten horen en de democratie willen verdiepen op welke
manier dan ook vooral gekoesterd moeten worden

* Meedenken en meedoen en meebeslissen het uitgangspunt zou behoren te zijn in een
moderne democratie.

Draagt het college van Gedupeerde Staten op:

* Zich hardop uit te spreken als voorstander van referenda
* Het verzoek tot referendum goed te keuren over het plaatsen van windmolens op land in de

provincie Noord-Holland

En gaat over tot de orde van de dag.

Wil van Soest,
Partij van de Ouderen
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NOORD-HOLLAND

Motie: voorkomen gezondheidsschade bij windenergie borgen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 19 december 2022, ter
behandeling van de voordracht Eerste herziening Omgevingsverordening 2022;

Constate rende dat:

- de RES biedingen in zowel het noorden als het zuiden van de provincie er toe leiden dat er
windturbines op land bij gaan komen, waarvan wordt geschetst dat velen binnen de in de
omgevingsverordening losgelaten grens van 600 meter afstand tot bewoning zullen komen;

- in de Omgevingsverordening Noord-Holland en de ‘Ruimtelijke Handreiking wind op land’ is
opgenomen dat windturbines aan verschillende ruimtelijke eisen moeten voldoen en sinds
de wijziging die vandaag voorligt mitigerende maatregelen moeten worden genomen om
faunaslachtoffers zoveel mogelijk te vermijden;

- mitigerende maatregelen om gezondheidsproblemen (zoveel mogelijk) te voorkomen
ontbreken;

- In de omgevingswet (artikel 2.1 lid 4) staat dat het bevoegd gezag bij de evenwichtige
toedeling van functies in ieder geval rekening houdt met het belang van het beschermen van
de gezondheid.

- De provincie Noord-Holland, die bij 2 of meer windmolens de vergunning verleent, daarbij
vraagt om een gezondheidseffectscreening (GES) voor windmolens (door het RIVM erkend)’,
maar deze niet in de omgevingsverordening is opgenomen en niet gaat over de gebruiksfase
van de windmolens;

- Het RIVM een verkenning van ook andere opties voor gezondheidsonderzoek rond
windturbines heeft gemaakt over de effecten van windparken op de gezondheid2,
bijvoorbeeld door het doen van een panelonderzoek

Overwegende dat:

- mensen die in de buurt van windturbines wonen afkomen te wonen zich zorgen maken over
hun gezondheid;

- de zorgen over gezondheid worden gedeeld door artsen3;
- er ten behoeve van het voorkomen van faunaslachtoffers volgens de toelichting in de

voorliggende omgevingsverordening kan worden gedacht aan bijvoorbeeld een
stilstandvoorziening; een maatregel als dit ook voor de leefbaarheid en de gezondheid van
omwonenden een positief zou kunnen hebben;

1 Meer inzicht in gezondheidseffecten windmolens - Provincie Noord-Holland
2 Verkenning van opties voor gezondheidsonderzoek rond windturbines (rivm.nl)

Wind Wiki — Hier maken artsen het medisch onderzoek naar windturbines voor iedereen toegankelijk
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- in de omgevingsverordening als het belangrijkste document waarin provinciale ruimtelijke
regels vermeld staan, de vereisten en voorwaarden voor windmolens zowel bij de bouw als
in de gebruiksfase op hoofdlijnen benoemd zouden moeten zijn;

Verzoeken GS:

om zo snel mogelijk, maar uiterlijk bij de volgende partiële herziening van de Omgevingsverordening,
in de Omgevingsverordening te borgen dat bij windenergieprojecten zowel in de bouwfase als in de
gebruiksfase mitigerende maatregelen moeten worden genomen om gezondheidsschade bij
omwonenden te voorkomen, inclusief een daaraan gekoppelde onderzoeksplicht;

En gaan over tot de orde van de dag.

CDA SP

Wilma van Andel Heidi Bouhlel



VERWORPEN

Partij voor
de Dieren
Statenfractie Noord-Holland

1 Partij
van de
Ouderen

Motie Herziening Omgevingsvisie

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede
herziening Omgevingsverordening NH2020;

overwegende dat:

- in de Omgevingsvisie een samenhangend en integraal beleid dient te worden opgenomen op
het gebied van ruimte, milieu, water en vervoer;

- het waterbelang een voorbeeld is van waar het ontbreekt aan een doel en een brede
analyse, en daarmee aan richting en aanpak van het waterkwaliteitsprobleem;

- het benoemen dat een omslag in de land- en tuinbouw gaande is naar een adaptieve
kringlooplandbouw die meer rekening houdt met behoud en versterking van biodiversiteit en
bodem- en waterkwaliteit een ander voorbeeld is, waar ook het ontbreekt aan een doel
(naar welke vorm van landbouw wil de provincie?), een analyse van de huidige situatie, en
van daaruit een visie op hoe te komen tot de gewenste situatie;

- de Omgevingsvisie een dynamisch document is dat door P5 periodiek geactualiseerd kan
worden aan de hand van nieuwe vragen, inzichten en veranderingen in de maatschappij;

- de huidige Omgevingsvisie in 2018 is vastgesteld, maar gezien de vele nieuwe ontwikkelingen
en urgentie van het dossier water een update nodig heeft;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- een herziening van de Omgevingsvisie in gang te zetten;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek
Partij voor de Dieren

Wil van Soest
Partij van de Ouderen
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Partij voor 0 • Partij
van dede Dieren Ouderen

Statenfractie Noord-Holland

Motie Inzicht in effectieve instrumenten waterkwaliteit

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede
herziening Omgevingsverordening NH2020;

overwegende dat:

- nog geen van de 89 KRW-waterlichamen van Noord-Holland voldoet aan de KRW-doelen,
ondanks dat er ruim 20 jaar tijd is verstreken en er al twee keer uitstel door de Europese
Unie is verleend;

- GS naar aanleiding van een toezegging in de commissie NLG bij de behandeling van het
Regionaal Waterprogramma 2022-2027 een overzicht aan P5 heeft gestuurd van de
mogelijke aanvullende maatregelen, onder andere op basis van de Omgevingswet, voor
het bereiken van de Kaderrichtlijn Water (KRW)-doelen en bescherming van andere
waterbelangen;’ 2

- in dit overzicht van de mogelijke instrumenten om water beter te beschermen niets is
opgenomen over de effectiviteit en nut van instrumenten als instructieregels,
maatwerkregels, etc.;

- een logische vervolgstap is om te verkennen welke instrumenten het meest effectief,
nuttig en toepasbaar voor de provincie zouden kunnen zijn als het gaat om het doel om
de waterbelangen beter te beschermen;

- de provincie hiermee dan haar instrumentenkoffer gereed heeft, zodat bij de eerste
evaluatie van de KRW-aanpak in 2023 eventueel direct de juiste extra instrumenten
ingezet kunnen worden om de bescherming te versnellen;

gehoord de discussie,

verzoeken 65:
- te verkennen welke instrumenten uit het overzicht ‘Mogelijke aanvullende maatregelen

KRW’ het meest effectief, nuttig en toepasbaar zijn om de waterkwaliteit- en kwantiteit
in Noord-Holland te verbeteren;

- en P5 daarover voor de zomer van 2023 te informeren;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek Wil van Soest
Partij voor de Dieren Partij van de Ouderen

I https://noord-holland.stateninforrnatie.nl/document/ 1 1794000/1 - search=%22waterprogramma%22
2 https://noord-holland.stateninformatie.nI/documentl 11793999/1 - search=%22waterprogramma%2otabel%22
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Partij voor
de Dieren
Statenfractie Noord-Holland

1 Partij
van de

1 1 F Ouderen
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Motie Vuurwerkverbod in en rondom grondwaterbeschermings- en waterwingebieden

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede
herziening Omgevingsverordening NH2020;

constaterende dat:

- P5 eerder in de omgevingsverordening een vuurwerkverbod in stiltegebieden heeft
opgenomen;

- twee op de drie Nederlanders zelfs voor een algemeen vuurwerkverbod is;’

- de Omgevingsverordening NH2020 en de Omgevingsverordening NH2022 nu nog
toestaat dat vuurwerk wordt afgestoken in en rondom grondwaterbeschermings- en
wate rwi nge bieden;

- vuurwerk zware metalen bevat die schadelijk zijn voor bodem en water;2

overwegende dat:

- vuurwerk en grondwaterbeschermings- en waterwingebieden niet met elkaar
samengaan;

- de kwaliteit van ons water al sterk onder druk staat en waterwinbedrijven meerdere
keren alarm hebben geslagen over het feit dat het steeds moeilijker wordt om het water
schoon te krijgen;3

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- in de volgende herziening van de Omgevingsverordening NH2022 (en zo nodig ook nog in

de Omgevingsverordening 2020) een vuurwerkvrije zone vast te leggen in en rondom
grondwaterbeschermings- en waterwingebieden;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek
Partij voor de Dieren

Wil van Soest
Partij van de Ouderen

1 httpsJ/nos.n1/artikeI/23i9114_twee.op-dedrie-ndetianders-voor-aIgeheeI-vuurwerkverbod.htm1
2 https //www milieucentraal nllhws-en-tumkçwnde-leefomgevrnglvuurwerk/

https //www drmkwaterplatfprm nlfschoon-dnnkwater-steeds-moeihiker/



Motie Stimuleren, versnellen en uitdragen van oplossingen voor waterproblemen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede
herziening Omgevingsverordening NH2020;

overwegende dat:

- nog geen van de 89 KRW-waterlichamen van Noord-Holland voldoet aan de KRW-doelen,
ondanks dat er ruim 20 jaar tijd is verstreken en er al twee keer uitstel door de Europese
Unie is verleend;

- er een watercrisis dreigt te ontstaan;

- er wel degelijk goede voorbeelden van agrariërs en andere ondernemers in Noord
Holland zijn, die bronoplossingen bieden voor de problemen met waterkwantiteit- en
kwaliteit, zoals agrariërs die geen landbouwgif gebruiken;

- in het aangenomen Initiatiefvoorstel Noord-Holland Impact al is afgesproken om goede
voorbeelden meer podium te geven;

- goede voorbeelden twijfelende boeren en andere ondernemers kunnen inspireren en
over de streep kunnen trekken;

- er gezien de dreigende watercrisis behoefte is om juist op het waterdossier positieve
voorbeelden te stimuleren en te versnellen, via bijvoorbeeld tenderprocedures,
wedstrijdelementen, e.d.;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:

- te verkennen hoe de provincie groene voorbeelden die waterproblemen bij de bron
aanpakken (zoals teelten zonder bestrijdingsmiddelen, natte teelten en waterbesparing)
extra kan stimuleren, podium kan geven en kan versnellen;

- hierover voor de zomer van 2023 aan P5 te rapporteren;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek Wil van Soest
Partij voor de Dieren Partij van de Ouderen
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Statenfractie Noord-Holland

Motie Intrinsieke waarde van het dier centraal bij het opstellen van Faunabeheerplannen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede herziening
Omgevingsverordening NH2020;

constaterende dat:

- er in de Omgevingsverordening NH verdere eisen kunnen worden gesteld aan een Faunabeheerplan,
op basis waarvan GS het plan beoordeelt;

- veel mensen voorzichtiger willen omgaan met levens van dieren, waarover ook een RDA-rapport is
uitgebracht;’

- de Wet natuurbescherming de intrinsieke waarde van het individuele dier benoemt;23

overwegende dat:

- erkenning van de intrinsieke waarde inhoudt dat dieren wezens met gevoel zijn en een waarde in
zichzelf hebben en eigen belangen, los van het eventuele nut voor de mens;

- het feit dat dieren gevoel hebben dat het belangrijk is, net als bij mensen, om het leed aandoen aan
dieren zoveel mogelijk te vermijden;

- respect voor integriteit van het dier betekent bijvoorbeeld dat we een dier in een omgeving laten
leven waar het in overeenstemming met zijn eigen natuur kan zijn;

- er van de erkenning van de intrinsieke waarde van het dier in de huidige Faunabeheerplannen amper
sprake is en bij de belangenafweging van het dier versus vermeende schade voor de mens al snel elk
mens-belang zwaarder wordt gewogen;

- het gevolg is dat in Noord-Holland jaar in, jaar uit enorme aantallen dieren worden doodgeschoten
of vergast;

- bij een zwaarder wegen van het dierbelang meer op zoek moet worden gegaan naar niet-dodelijk
denken en doen, zoals inzetten op een ander ruimtegebruik (als landbouwtransitie, verjagen in
plaats van jagen, landschapsmaatregelen nemen om gewasschade te helpen voorkomen),
ecologische oplossingen en leren leven met in het wild levende dieren;

- de provincie naar voorbeeld van provincie Utrecht ook actief kan investeren in (innovatieve) niet-
dodelijke oplossingen voor zogenaamde mens-dierconflicten, zoals schade aan gewassen en
verkeersveiligheid;

gehoord de discussie,

z.o.z.

1 https://www.rda.nI/n ieuws/n ieuws/2022105/ 19/doden-van-dieren-aan-het-licht
2 https://wetten.overheid.nI/jci 1 .3:c:BWBR0037552&hoofdstukl&paragraaf=1 .3&artikell .10 art. 1.10, lid la

Memorie van Toelichting Wet natuurbescherming https://zoek.officielebekendmakinaen.nI/kst-33348-3.html
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Motie Financieel verslag faunabeheereenheid

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede
herziening Omgevingsverordening NH2020;

overwegende dat:

- het jaarlijkse verslag van de faunabeheereenheid1 geen financiële paragraaf bevat;

- op dit moment de FBE per jaar €1,27 mln. aan subsidie ontvangt;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- bij de volgende herziening van de Omgevingsverordening een aanvullend lid toe te

voegen aan het artikel “Jaarlijks verslag faunabeheereenheid” om daarmee een
financiële rapportage te borgen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek
Partij voor de Dieren

Wil van Soest
Partij van de Ouderen

)

0V2020 Artikel 11.8 https:H1okaIerege1eving.overheid.nI/CVDR646Ø89#d1O75831O2e545O
0V2022 Artikel 11 6 https //zoek officielebekendmakmgen nhlprb-2022-7979 html#idl-3-2-2-1 1-4-3-1
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Motie Geen uitbreidïng intensieve veehouderij

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede herziening
Omgevingsverordening NH2020;

constaterende dat:

- er een wetenschappelijk consensus bestaat over de buitenproportioneel grote schade die
intensieve veehouderij toebrengt aan o.a. het milieu, gezondheid, natuur, dierenwelzijn en water;

- de Omgevingsverordening Noord-Holland nieuwvestiging van intensieve veehouderij niet meer
toestaat1;

- de toelichting van de provincie bij het betreffende artikel luidt: “de intensieve veehouderij kan
een grote impact hebben op de leefomgeving, door bijvoorbeeld geurhinder, uitstoot van fijnstof,
ammoniak, zoönosen en endotoxinen. Ook is dierenwelzijn een onderwerp dat tot
maatschappelijke discussies leidt. Om die redenen is een vergroting van het aandeel intensieve
veehouderij niet gewenst.”;

- de Omgevingsverordening Noord-Holland uitbreiding van bestaande intensieve veehouderij nog
wel toestaat, terwijl daar logischerwijs dezelfde impact op de leefomgeving en onderwerp van
maatschappelijke discussies als bij nieuwvestiging voor geldt;

overwegende dat;

- de Omgevingsvisie duidelijk een weg inslaat naar natuurinclusieve, meet regionale landbouw;

- de Voedselvisie een transitie van het voedselsysteem voorstaat, waarbij deze vanuit ecologisch
oogpunt ook voordelig moet zijn voor bodem, water, biodiversiteit, klimaat en dierenwelzijn;

- kringlooplandbouw en de door de provincie voorgestane transitie van het voedselsysteem niet
stroken met het nog steeds mogelijk maken van uitbreiding van de intensieve veehouderij;

- een meerderheid van Nederlanders af wil van de intensieve veehouderij2 3en in 2020 meerdere
Politieke Jongeren Organisaties Noord-Holland per brief hebben opgeroepen om de intensieve
veehouderij af te bouwen;

- uitbreiding van bestaande intensieve veehouderijen niet past in tijden van klimaat-, natuur- en
stikstofcrises;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- om zo snel als (juridisch) mogelijk bij een nieuwe herziening van de Omgevingsverordening

uitbreiding van bestaande intensieve veehouderij niet meer toe te staan;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek Wil van Soest
Partij voor de Dieren Partij van de Ouderen

1 Art. 6.34 Omgevirigsverordening NH2020, art. 6.43 Omgevingsverordening NH2022
2 https:!/www.trouw.nl/duurzaamheid-econom ie/meerderheid-nederlanders-is-tegen-intensieve-veehouderii
maar-we-eten-nog-nauweli jks-vegetarisch--b3fb4adf/
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Motie Onderzoek beperkingen aan sier- en bollenteelt

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede herziening
Omgevingsverordening NH2020;

constaterende dat:

- nog geen van de 89 KRW-waterlichamen van Noord-Holland voldoet aan de KRW-doelen, ondanks
dat er ruim 20 jaar tijd is verstreken en er al twee keer uitstel door de Europese Unie is verleend;

- een hardnekkig probleem hierbij de te hoge belasting van het Noord-Hollands water met
nutriënten en bestrijdingsmiddelen is, waardoor in veel waterlichamen het bereiken van de
doelen wordt belemmerd;’

- in de bollen- en sierteelt nog steeds veel bestrijdingsmiddelen worden gebruikt;

- deze teelten naast waterproblemen ook bijdragen aan andere problemen, zoals de klimaat- en
biodiversiteitscrisis, en de aantasting van gezondheid;

overwegende dat:

- de Voedselvisie een richting inzet naar minder gebruik van bestrijdingsmiddelen, maar sier- en
bollenteelt niet onder de Voedselvisie vallen;

- in de Omgevingsverordening NH2020 en NH2022 een beperking is opgelegd voor intensieve
veehouderij, vanwege de grote impact op de leefomgeving, door bijvoorbeeld geurhinder,
uitstoot van fijnstof, ammoniak, zoönosen en endotoxinen;

- die beperking inhoudt dat een vergroting van het aandeel intensieve veehouderij niet gewenst is;

- een vergelijkbare provinciale redenering ook op de sier- en bollenteelt kan worden toegepast en
een beperking daarop zou kunnen worden opgenomen, vanwege de grote impact op
volksgezondheid, de leefomgeving, natuur, bodem en waterkwaliteit;

- in o.a. de provincie Drenthe de wens om de sier- en bollenteelt in te perken door meerdere
partijen is geuit, en is gebleken dat er provinciale instrumenten zijn om dat te realiseren;2

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- een overzicht te maken welke mogelijkheden het Omgevingsrecht, het Ruimtelijke

Ordeningsinstrumentarium, het voorzorgsbeginsel en de natuurwetgeving de provincie biedt om
beperkingen op te leggen aan het gebruik van bestrijdingsmiddelen in de sier- en bollenteelt;

- hierover voor de zomer van 2023 aan PS een brief te sturen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek Wil van Soest
Partij voor de Dieren Partij van de Ouderen

1 https://www.noord
holland.nl!Ondenverpen/Water Bodem/Regionaal Waterprogramma Noord Holland 2022 2027
2 https://wwtv.rtvdrenthe.nI/nieuws/1508921 9/wat-heb- je-als-provincie-te-zeggen-over-waar-boeren-lelies-telen



VERWORPEN

Partij voor • • Partij
van dede Dieren Ouderen

Statenfractie Noord-Holland

Motie Omkeerbare schade aan natuur hoger op verdringingsiadder oppervlaktewater bij droogte

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Eerste herziening Omgevingsverordening NH2022 en agendapunt Tweede
herziening Omgevingsverordening NH2020;

constaterende dat:

- de verdringingsreeks oppervlaktewater een rangorde heeft voor de verdeling van de
hoeveelheid water bij waterschaarste;

- dit nodig is in perioden van droogte indien er watertekort ontstaat;

overwegende dat:

- de verdringingsreeks bestaat uit 4 categorieën;

- categorieën 1 en 2 in het Besluit kwaliteit leefomgeving (Bkl) landelijk zijn vastgelegd;

- voor categorieën 3 en 4 het Bkl geen rangorde vastlegt’;

- dat voor het werkgebied regionale verdringingsreeks AGV een volgorde is bepaald;

- “natuur, voor zover het niet gaat om het voorkomen van onomkeerbare schade.” daar
onderaan in categorie 4 staat;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
de huidige indeling, samen met maatschappelijke partners, tegen het licht te houden;
hierbij natuur uit categorie 4 zo hoog mogelijk in de ladder van deze categorie te
plaatsen;
in ieder geval te plaatsen boven ‘beregening sportvelden’;

en gaan over tot de orde van de dag.

Jaap Hollebeek Wil van Soest Heidi Bouhlel-Lascaris

Partij voor de Dieren Partij van de Ouderen SP

1 https://wetten.overheid.nl/BWBROO26$72/2020- 10-01 artikel 2.2
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Provinciale Staten van Provincie Noord-Holland bijeen op 19 december 2022, ter bespreking

van de Tweede herziening OmgevingsverordenIng NH2020 vanwege uitstel Omgevingswet.

Motie: Kleinschalige woonvormen 1 zorgcentra voor ouderen

Constaterende, dat:
• verzorgingshuizen afgelopen jaren gesloten zijn omdat de regering besloot dat ouderen

langer thuis moeten blijven wonen.

Overwegende, dat:

• er na de sluiting van verzorgingshuizen weinig tot geen alternatieven op wijkniveau voor zijn

teruggekomen;

• er steeds meet structureel leegstaand vastgoed is in de provincie’.

Verzoekt het college van Gedupeerde Staten:

• om bij het opstellen van een volgende herziening van de OVNH aandacht te hebben voor
kleinschalige woonvormen / zorgcentra voor ouderen.

En gaat over tot de orde van de dag.

Wil van Soest, Partij van de Ouderen

3ap (y

t https//wwwnoord
nswntjOmgevins’iisie/Documenten/Omge

vigsvsie NH2OSO vastgesteld qp 19 november_ppj blz. 9
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Provinciale Staten van Provincie Noord-Holland bijeen op 19 december 2022, ter bespreking
van de Tweede herziening Omgevingsverordening NH2020 vanwege uitstel Omgevingswet.

Motie: Vergeet de woonwagenbewoners niet

Constaterende, dat:
• de provincie van het Rijk een coördinerende rol heeft gekregen in het toezicht op gemeenten

om woonwagenlocaties aan te leggen en het houden van een (regionale) inventarisatie om
grond aan te wijzen.

• de VNG aangegeven heeft om gezamenlijk de verantwoordelijkheid te nemen in de
financiering ervan.

Overwegende, dat:
• de Provincie Noord-Holland deze opgaven dus actief moet gaan uitvoeren;
• de Nationale Ombudsman in 2017 al stelde dat het kabinet een einde moet maken aan

discriminerend standplaatsenbeleid van woonwagenbewoners1;
• er vanuit de VNG een en het Ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties een

beleidskader is vastgesteld waarmee gemeenten aanknopingspunten hebben gekregen voor
het ontwikkelen van een eigen gemeentelijk beleid, dat voldoet aan het mensenrechtelijk
kader dat kan worden afgeleid uit de (Europese) rechtspraak en de oordelen van het College
voor de Rechten van de Mens f’CRvUM’)2.

Verzoekt het college van Gedupeerde Staten:
• om bij het opstellen van een volgende herziening van de OVNH, in samenspraak met de

gemeenten en vertegenwoordigers van de woonwagengemeenschap, aandacht te hebben
voor ruimte voor woonwagenbewoners.

En gaat over tot de orde van de dag.

Wil van Soest, Partij van de Ouderen

J

1

s.jwwwnaanaIeombudsrndn )jori2fl.O t 6O%2OWaonwagenbewonerX2Qpekt%2O1tandçat

Partij

4

1van de
Ouderen

2 ‘tpjvng w—r



\ 1-
t’

Christen
Unie

__

1 Noord-HollandNOOPO-HOLLAND
PARTIJ VOOR DE VRIJHEID

STATENFRACTIE
Noord-Holland

Motie Behoud van een scheepsreparatiewerf in het Noordzeekanaalgebied
Agendapunt 11 Nota Zeehavens Noord-Holland (VD-65)

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022,

constaterende dat:

- Het Bestuursplatform Noordzeekanaalgebied is opgericht om een integrale afweging te kunnen
maken tussen wonen, werken en groen en waarvan de regie bij de provincie Noord-Holland ligt;

- De Nota Zeehavens Noord-Holland stelt dat ‘de zeehavens lokaal, regionaal en nationaal een
aanzienlijke economische bijdrage leveren aan een vitale economische structuur’ en dat ‘om deze
positie vast te houden en door te ontwikkelen het cruciaal is dat er voldoende ruimte blijft voor
havengebonden bedrijvigheid’ (pagina 34);

overwegende dat:

- Het een onwenselijke situatie is wanneer er achter de zeesluis van IJmuiden in het geval van
calamiteiten met schepen geen scheepsreparatiewerf meer aanwezig zou zijn en een dergelijke
werf daarmee van groot strategisch belang is voor de havens in het Noordzeekanaalgebied;

- Een scheepsreparatiewerf in het Noordzeekanaalgebied eveneens noodzakelijk is voor het
verduurzamen en circulair ombouwen van schepen;

- Een scheepsreparatiewerf bovendien voor een groot aantal directe en indirecte banen zorgt,
waaronder voor veel praktisch opgeleide Noord-Hollanders;

- In september 2020 een motie raadsbreed in de Amsterdamse gemeenteraad is aangenomen die
uitspreekt dat ‘het behouden van een grote scheepsreparatiewerf van groot belang is voor de
Amsterdamse haven, voor de Amsterdamse economie en voor de werkgelegenheid’ en het college
van burgemeester en wethouders verzoekt ‘zich in te spannen voor het behoud van een
scheepsreparatiewerf in het Noordzeekanaalgebied (NZKG)’;

verzoekt Gedeputeerde Staten:

- Zich samen met de andere partners in het Noordzeekanaalgebied en betrokkenen bij de NOVEX
gebiedsaanpak, waarvan in het bijzonder de gemeente Amsterdam, tot het uiterste in te spannen
voor het behoud van een scheepsreparatiewerf, zoals Damen, in het Noordzeekanaalgebied en
hiervan Provinciale Staten op de hoogte te houden;

en gaan over tot de orde van de dag.

Klaas-Jeroen Terwal Willemien Koning-Hoeve Michel Klein Eric Jensen Marco Deen
JA21 PVV N-HVVD CDA ChristenUnie
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Motie Beeld van Zeehavens bïnnen grenzen van ecologle en rechtvaardigheid

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
agendapunt Nota Zeehavens Noord-Holland;

constaterende dat:

- PS heeft erkend dat er sprake is van een klimaat- en biodiversiteitscrisis die we in samenhang
moeten aanpakken en waar meet provinciale aandacht voor nodig is;

- we volgens wetenschappers de klimaat- en biodiversiteitscrisis niet kunnen oplossen zonder
overconsumptie en overproductie aan te pakken en dat er geen tijd te verliezen is;1Z

- er volgens VN-milieuprogramma UNEP sprake is van een ,,chronische onderwaardering van
natuurlijke systemen en van onduurzame productie- en consumptiepatronen” die in het
economische systeem zitten ingebakken;

- P5 met het aangenomen initiatiefvoorstel Noord-Holland lmpact kiest voor een economie die zich
niet meet richt op economische groei, maar op het creëren van maatschappelijke waarde en op
welzijn van alle inwoners binnen ecologische grenzen. Hier, nu, elders, en voor toekomstige
generaties;

- de provincie ook heeft uitgesproken verder te kijken dan de BBP en breder te kijken naar hoe we
de waarde van economische activiteiten en de maatschappelijk impact daarvan meten;

overwegende dat:

- de Nota Zeehavens echter weinig van bovenstaande nieuwe voornemens en wetenschappelijke
inzichten laat zien;

- de Nota, ondanks de goede aspecten zoals investeringen in energietransitie, nog sterk gaat over
het per se in de wereldtop willen blijven draaien waar het gaat om kwantitatieve doorvoer 1an
goederen;

- de Nota daarbij uitgaat van klassieke economische toegevoegde waarde van die keuzes, en niets
zegt over onder andere natuurvernietiging, mensenrechtenschending en uitputting van de aarde
die dezelfde keuzes met zich meebrengen;

- daarmee de reëel maatschappelijke kosten en baten (hier, elders en voor toekomstige generaties)
niet in kaart zijn gebracht en daar niet op gereflecteerd wordt;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- om te reflecteren op de vraag welke bedrijvigheden in ons zeehavengebied idealiter nog binnen

de brede welvaart-economie en Noord-Hollandse ambities voor klimaat, ecologie,
mensenrechten, en gezondheid passen;

- daarover een brief aan P5 te sturen voor de zomer van 2023;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostii Michel Klein Wil van Soest
Partij vçor de Dieren ChriÇUnie PvdO

‘https:/fwwwtrouw nI/duurzaamheid-eco4tonhle/natuurbesct ming-e-nct-duur-cgthoogleraar estherturnhaut we-besteden-juist-veel-geld-aan-de
vemiet3gmg-erdanb9d6d1f7/

https://www.nrcnl/nieuws/2022/12/Olfvn-we- moeten-niet-langer-leven-van-de -natuur maar-met-de-natuur-a4150107
3 https //wwwarc nl/nieuws/2O22/12/O1/vn-we-moeten-niet-Lange-leven-van.de-natuut-maar-mct-de-natuur-a4150107
‘httpe://www.trouw.nl/duurzaamheid-economie/natuurbcsdiermlng-is niet-duur zegt-hoogleraar esther-turnhout we-besteden juist-veel-geld-aan-de

vemletlng-er,’anb9d6d1f7I



Partij voor Christen .• .

deDieren Unie
Statenfractie Noord-Holland

Motie Alle zeilen bijzetten voor biodiversiteit in zeehavens

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling van
agendapunt Nota Zeehavens Noord-Holland;

constaterende dat:

P5 heeft erkend dat er sprake is van een klmaat- en biodiversiteitscrisis die we in samenhang
moeten aanpakken en waar meet provinciale aandacht voor nodig is;

- deze maand bij de VN-conferentie voor BiQdiversiteit nogmaals werd benadrukt dat we zonder
effectief natuurbeleid ook de klimaatcrisis hiet kunnen oplossen en dat er geen tijd meet te
verliezen is;12

- investeren in biodiversiteit betekent investeren in voedsel- en waterzekerheid en het
verminderen van onze kwetsbaarheid voor toekomstige pandemieën;3

- een van de hoofdtaken van de provincie bescherming en versterking van natuur is;

- de Omgevingsvisie schrijft over een zoveel;mogelijk natuurinclusieve inrichting van de provincie,
zoals bedrijventerreinen, landbouw en steden;

overwegende dat;

- biodiversiteit in de Nota Zeehavens wel eeh paar keer wordt genoemd, maar een concrete
uitwerking of borging ontbreekt;

- Port of Amsterdam bijvoorbeeld actief is met biodiversiteit op haar terreinen, zoals met tijdelijke
natuur op braakliggende grond;4

- uit onderzoek blijkt dat dit soort tijdelijke hatuur grote meerwaarde oplevert voor de
biodiversiteit, ook als het tijdelijk is;5

- er daarnaast veel kennis en voorbeelden zijn over natuurinclusieve (haven)bedrijventerreinen;6
- het vergroten van de biodiversiteit in havengebieden van meerwaarde voor natuur zelf is, maat

ook voor welzijn van mensen en andere dieren;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:

Ines Kosth
Partij voor de Dieren

Michel Klein Wil van Soest
ChristenUnie PvdO

,I-natuur-redden

7-
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- om in het kader van de Nota Zeehavens actief te werken aan het vergroten van biodiversiteit,
door natuurinclusieve havenbedrijventerreinen en tijdelijke natuur op braakliggende terreinen te
stimuleren;

- daarvoor een plan van aanpak voor de zomer van 2023 uit te werken;

en gaan over tot de orde van de dag.

http%//www.wwf.nh/watwe-doen/actueeI/nIeuws/bodIversfteltstop-montte
http//wwwbnnuara,nI/vroegevoges/aUkeIenftijdeIijke natuur
http://www.bnnvaranh/vroegevogeLsIartikeIen/tijd&ijkenatuur
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Noord Holland $P, Uflie

__

Motie Betrek natuur- en milieuorganisaties alsnog bij Nota Zeehavens

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling

van agendapunt Nota Zeehavens Noord-Holland;

overwegende dat:

- natuur en gezondheid weliswaar zijn genoemd in de Nota Zeehavens (respectievelijk 11
en 6 keer), maar dat de nota vooral gaat over de gangbare economie (140 keer

genoemd);

- de nota per se in de wereldtop wil blijVen draaien waar het gaat om kwantitatieve

doorvoer van goederen;

- principiële vragen zoals of bepaalde functies en bedrijvigheid nog wel passen bij een

leefbaar Noord-Holland en wélke waarden we willen toevoegen niet worden gesteld;

- het aangenomen initiatiefvoorstel Noord-Holland lmpact juist kiest voor een economie

die zich niet meet richt op economische groei, maar op welzijn van alle inwoners binnen

ecologische grenzen;

- het bij een open, inclusieve provincie past om niet alleen enkele overheden en

commerciële bedrijven als Tata Steel nm input voor de nota te vragen, maar juist ook

met milieu- en natuurorganisaties, als Greenpeace, Milieufederatie Noord-Holland en

Urgenda;

gehoord de discussie,

verzoeken GS:
- natuur- en milieuorganisaties, zoals Utgenda en Milieufederatie Noord-Holland, alsnog te

betrekken bij dc Nota Zeehavens Noord-Holland en het resultaat voor de zomer 2023 als

addendum aan de nota toe te voegen;

en gaan over tot de orde van de dag.

lnes Kostk Heidi Rouhiel Michel Klein Wil van Soest

Partij voor de Dieren SP CbrtenUnie PvdO
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Forum voor
Democratie

Motie ‘Ligpiaatsenbeleid’

De Provinciale Staten van Noord-Holland in vergadering bijeen op maandag 19 december 2022, ter

bespreking van agendapunt II) Nota Zeehavens Noord-Holland:

Constaterende dat:

- In de Nota Zeehavens Noord-Holland de energietransitite een grote rol speelt;

- Om deze energïetransitie te realiseren er kavefruimte nodig is in de (zee-)havens van

Noord-Holland;
- De binnenvaartschippers niet zijn meegenomen in de gesprekken over behoud van ligplaatsen

- Provincie Zeeland sinds deze maand een online meldpunt voor problemen aangaande

ligplaatsen en voorzieningen voor de binnenvaartsector heeft geopend

Overwegende dat:

- Eenmaal gealloceerde kavels die naar de energietransitie gaan niet meer voor een ander doel

gebruikt kunnen worden;

- De veiligheid van een groot deel van de ligplaatsen ver beneden de maat is door achterstalLig

onderhoud;
- Er op dit moment bij werkzaamheden geen vervangende ligplaatsen beschikbaar worden

gesteld en deze in sommige gevallen door gemeenten zelfs een andere bestemming krijgen na

renovatie;
- Het bestaande tekort aan ligplaatsen wordt verergert door de toename van hotelschepen en

cruiseschepen voor de opvang van vluchtelingen

Van mening zijnde dat:

- Binnenvaartschippers ligplaatsen nodig hebben;

- Deze ligplaatsen, gezien het toenemende verkeer op de weg en daaruit voortvloeiende

knelpunten zoals genoemd in de MRA, belangrijk zijn om transport over water te waarborgen

dan wel uit te breiden;

- De binnenvaartsector van essentieel belang is voor de bevoorrading van Europa

Roept Gedeputeerde Staten op een digitaal meldpunt zoals die in Zeeland te openen voor de

binnenvaartsector om problemen omtrent ligplaatsen en voorzieningen te kunnen doorgeven en op

basis van deze informatie in gesprek te gaan met de binnenvaartschippers om tot een oplossing te

komen,



en gaan over tot dc orde van de dag.

Ondertekening,

Johan Dessing
Forum voor Democratie

fr%&t
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V Namens
- Noord-Hottanders.

Motie Regeren is vooruitzien - kades voor energietransitie

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022,

Constate rende dat:
- de ambities van het rijk voor wind op zee enorm zijn: het is nu 2 gigawat, dat moet lOx

zoveel worden, namelijk 21 gigawat in 2030 en groeit dan door naar 25x zoveel = 50 gigawat
in 2040 en 35x zoveel = 70 gigawat in 2050;

- de provincie Noord-Holland wind op zee als onderdeel van de energietransitie toejuicht en
de ambitie heeft de Havens van Den Helder en het Noordzeekanaalgebied hierbij een
hoofdrol te laten spelen;

Overwegende dat:
- een lO-voudige groei van wind op zee per 2030 en 35-voudige groei per 2050 betekent dat er

(grote) krapte ontstaat in kades en haventerreinen;
- de aanleg van met name kades tijd kost;
- de aanlanding van wind op zee over een aantal jaren even grote problemen kan kennen als

de elektrische infrastructuur nu heeft;
- regeren vooruitzien betekent;
- wachten tot dit deel van de energietransitie stokt door krapte niet verantwoord is;
- een subsidieregeling van 2,5 miljoen voor de ontwikkeling van havenruimte en kades een

zeer beperkte bijdrage betekent in het licht van de ambities van de provincie Noord-Holland;
- de gedeputeerde dit ook in de commissie M&B van 1 december jI. erkende;
- in P5 van 14 novemberjl. 3 miljoen werd onttrokken aan het Economisch Herstel en

Duurzaamheidsfonds ten bate van Artis;

Verzoeken GS:
- De energietransitie voldoende te faciliteren door het bedrag voor de subsidieregeling te

verdubbelen naar 5 miljoen;
- Deze 2,5 miljoen te financieren voor 1,25 miljoen uit de Reserve Energietransitie en 1,25

miljoen uit het Duurzaamheids- en Herstel Fonds;

en gaan over tot de orde van de dag.

Grethe van Geffen

V Namens
Noord-Hottanders.



VERWORPEN]
‘1

V Namens
- Noord-Hottanders.

Motie Commissie BRZO bedrijven en ODNZKG

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022,

Constate rende dat:
- er in de havens van het Noordzeekanaalgebied ongeveer 25 bedrijven producent, verwerker,

bewaarder en/of vervoerder van gevaarlijke stoffen zijn;
- deze bedrijven een zogenaamd BRZO bedrijf zijn: een bedrijf dat valt onder het Besluit risico

zware ongevallen 2015;
- de regelgeving voor deze bedrijven complex is (waaronder BRZO regelgeving, richtlijn

industriële emissie, PGS15 en Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo));
- de Omgevingswet eraan komt en dit het geheel (in eerste instantie) nog complexer maakt;
- BRZO bedrijven in de havens van het Noordzeekanaalgebied zorgvuldig willen voldoen aan

de regelgeving en hun best doen om zo veilig en schoon mogelijk te werken;
- de overheid, in casu de omgevingsdienst NZKG, toeziet op het voldoen aan de regelgeving,

vergunningen verleent en regelmatig inspecteert bij BRZO bedrijven;

Overwegende dat:
- vergunningen verkrijgen zeer lastig is en langer duurt dan toegezegd;
- het vaak onduidelijk is op welke wijze een vergunning verkregen kan worden;
- zonder (gedegen) onderbouwing of uitwisseling van kennis regelmatig een zeer intensief

handhavingstraject wordt gestart;
- bedrijven en overheid erbij gebaat zijn dat zij elkaar goed verstaan omdat de regelgeving (en

de uitvoering daarvan) heel complex is en met de Omgevingswet nog ingewikkelder wordt;
- een regulier overleg tussen havenbedrijfsleven en omgevingsdienst belangrijk is om meer

begrip te hebben voor elkaars situatie, kennis te delen en daardoor slagvaardiger te zijn en
concurrerend te blijven met andere regio’s.

Verzoeken GS:

- de totstandkoming van een gezamenlijke commissie van havenbedrijfsleven en ODNZKG te
bevorderen door een of enkele ronde tafelbijeenkomsten hierover te organiseren;

en gaan over tot de orde van de dag.

Grethe van Geffen

V Namens
- Noord-Hottandets.
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V Namens
Noord-Hottanders.

Motie Slimme oplossingen innovatief ruimtegebruik haventerreinen

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022,

Constate rende dat:
- de ambities van het rijk voor wind op zee enorm zijn: het is nu 2 gigawat, dat moet 10x

zoveel worden, namelijk 21 gigawat in 2030 en groeit dan door naar 25x zoveel = 50 gigawat
in 2040 en 35x zoveel = 70 gigawat in 2050;

- de provincie Noord-Holland wind op zee als onderdeel van de energietransitie toejuicht en
de ambitie heeft de Havens van Den Helder en het Noordzeekanaalgebied hierbij een
hoofdrol te laten spelen;

Overwegende dat:
- een lO-voudige groei van wind op zee per 2030 en 35-voudige groei per 2050 betekent dat er

(grote) krapte ontstaat in kades en haventerreinen;
- het creëren van ruimte in haventerreinen voor de provincie slechts beperkt stuurbaar is;
- de tijd die nodig is om ruimte te creëren knelt met het tempo van de ambities voor de

energietransitie;
- er onder de bewoners en ondernemers van Noord-Holland ongetwijfeld goede ideeën leven

voor slimme oplossingen voor innovatief ruimtegebruik op de haventerreinen;
- een subsidieregeling voor Slimme Oplossingen Netcongestie afgelopen zomer zich zeer

succesvol betoonde;
- in P5 van 14 novemberjl. 3 miljoen werd onttrokken aan het Economisch Herstel en

Duurzaamheidsfonds ten bate van Artis;

Verzoeken GS:
- Een subsidieregeling Slimme Oplossingen Innovatief Ruimtegebruik Haventerreinen in het

leven te roepen;
- Hiervoor 0,75 miljoen te onttrekken uit de Reserve Energietransitie en 0,75 miljoen uit het

Duurzaamheids- en Herstel Fonds;

en gaan over tot de orde van de dag.

Grethe van GeiTen

V Namens
Noord-Hottandets.
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Statenfractie Noord-Holland spil
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Motie Geen geld meet naar A9 Heiloo

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 19 december 2022, ter behandeling
van agendapunt Laatste Begrotingswijziging 2022;

constaterende dat:

- project aansluiting A9/Heiloo stil ligt;

- de subsidie van €2 mln. uit 2021 ook niet in 2022 is uitgegeven en is komen te vervallen;

overwegende dat:

- er veel onzeker en onduidelijkheid is over het project aansluiting A9/Heiloo;

gehoord de discussie,

verzoeken het college:
- geen nieuwe subsidie en extra financiele verplichtingen aan te gaan voor de aansluiting

A9/Heiloo, zonder uitdrukkelijke toestemming van de Provinciale Staten;

en gaan over tot de orde van de dag.

Fabian Zoon
Partij voor de Dieren

Remine Alberts
SP

Partij voor

)
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Provinciale Staten van Provincie Noord-Holland bijeen op 19 december

Motie: Ga niet op de stoel van de rechter zitten, de PS is niet ook nog de politie en de rechter

Constaterende, dat:

In de brief aan PS over actualisatie geheimhoudingenlijst het volgende staat

“De bevoegdheid van GS, cdK en een commissie om aan één of

enkele statenleden, in plaats van aan PS als geheel,

geheimhouding op te leggen ten aanzien van stukken, vervalt.

Zo wordt de informatiepositie van statenleden gelijkgetrokken.

Wel wordt er een sanctiemogelijkheid ingevoerd om individuele

statenleden die een verplichting tot geheimhouding hebben

geschonden, te straffen. Deze sanctie kan alleen door PS

worden opgelegd door middel van een besluit en behelst een

uitsluiting van informatie waarop geheimhouding rust voor de

duur van maximaal drie maanden”.

* De nieuwe provinciewet nu inderdaad deze sanctiemaatregel bevat

Overwegende, dat:

* Nederland het systeem kent van d scheidn der machten ook wei tr;as politica genoemd. Dat
betekent dat de watgevenda. de ut’Joerende en de reohtsprekenda macht in een land bij verschillende
instellingen moeten liggen

* de rechterlijke macht belast is met het vervolgen en straffen der wetsovertreders en met het
beslissen van geschillen.

* Het dus ongewenst is als PS de taken van de rechterlijke macht, zoals het bepalen of de
provinciewet wordt overtreden EN het opleggen van straf en sancties, gaat overnemen.

Draagt het college van Gedupeerde Staten op:

Om de rechterlijke macht in Nederland bij de rechterlijke macht te laten en nooit zelf sancties en
straffen op te leggen, maar dit aan het oordeel van een rechter te laten.

En gaat over tot de orde van de dag.

Wil van Soest,
Partij van de Ouderen

, Pa tij

iI de
Oude ren




